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Protokół Nr 19 

z obrad dziewiętnastej sesji Rady Miejskiej w Więcborku, odbytych w dniu 25.05.2016r. 

 

 

Posiedzenie odbyło się w Sali Krajeńskiej Miejsko Gminnego Ośrodka Kultury w Więcborku. 

Sesja trwała od godz. 15:00 – do godz. 17:00. 

Obecność według załączonej listy obecności. 

W sesji na 15 radnych udział wzięło 13 radnych, czyli quorum wymagane do podejmowania 

prawomocnych uchwał zgodnie z art. 14 ustawy o samorządzie gminnym / jedn.tekst Dz.U. 

Nr 142 poz. 1591 z późn. zm. /. 

Radni nieobecni usprawiedliwieni – p. Wojciech Janicki, p. Jacek Kabattek 

Spoza Rady w obradach uczestniczyli: 

1. Burmistrz Więcborka      - Waldemar Kuszewski 

2. Zastępca Burmistrza Więcborka     - Jacek Masztakowski 

3. Skarbnik Gminy Więcbork     - Alina Kruk 

4. Kierownik Referatu Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Dróg - Tomasz Fifielski 

5. Dyrektor Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej 

 w Więcborku       - Tomasz Siekierka 

6. Kierownik Referatu Inwestycji, Planowania 

Przestrzennego i Gospodarki Nieruchomościami UM  - Michał Bąk 

7. Inspektor ds. Informacji Publicznej, Działalności  

Gospodarczej i Danych Osobowych UM Więcbork  - Ewa Kiestrzyn - Kobus 

8. Radna Rady Powiatu      - Barbara Bury 

9. Redaktor „Wiadomości Krajeńskich”    - Robert Lida 

10. Redaktor Regionalnego Portalu Informacyjnego  - Paweł Szydeł 

     

 

Obradom przewodniczyła p. Grażyna Witczak – Przewodnicząca Rady Miejskiej  

w Więcborku. 

Porządek obrad: 

 

 

1. Otwarcie. 

2. Stwierdzenie quorum. 

3. Przyjęcie protokołu z XVIII sesji Rady Miejskiej. 

4. Informacja Przewodniczącej Rady Miejskiej w Więcborku o działaniach podejmowanych 

w okresie między sesjami. 

5. Informacja Burmistrza Więcborka o pracy w okresie między sesjami. 

6. Interpelacje i zapytania radnych. 

7. Przyjęcie sprawozdań finansowych jednostek gminnych oraz sprawozdania z wykonania 

budżetu Gminy Więcbork za 2015 rok wraz z informacją o stanie mienia za rok 2015: 

a) Opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej o sprawozdaniu z wykonania budżetu  
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b) Opinia Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Więcborku dotycząca wniosku  

w sprawie absolutorium 

c) Opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie wniosku Komisji Rewizyjnej 

d) Dyskusja nad sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy Więcbork za 2015r.  

i sprawozdaniami z wykonania planów finansowych jednostek samorządowych. 

e) Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego za 2015 rok. 

f) Wniosek Komisji Rewizyjnej w sprawie absolutorium – głosowanie nad projektem 

uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi Więcborka z tytułu 

wykonania budżetu Gminy Więcbork za 2015r. zgodnie z wnioskiem Komisji 

Rewizyjnej. 

8. Przyjęcie sprawozdania z wykonania rocznego programu współpracy Gminy Więcbork  

z organizacjami pożytku publicznego oraz podmiotami prowadzącymi działalność 

pożytku publicznego za 2015 rok oraz założeń na rok 2016. 

9. Podjecie uchwały w sprawie sprzedaży w drodze bezprzetargowej części nieruchomości 

położonej w Więcborku przy ul. Plac Jana Pawła II 11. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości położonej  

w Sypniewie. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Więcbork na rok 2016. 

12. Podjecie uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Więcbork. 

13. Podjecie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na podwyższenie kapitału zakładowego 

Zakładu Gospodarki Komunalnej spółki z ograniczoną odpowiedzialnością z siedzibą  

w Więcborku. 

14. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

15. Wolne Wnioski i informacje. 

16. Zakończenie 

 

Ad. 3 Przewodnicząca RM p. Grażyna Witczak poinformowała, że protokół z XVIII sesji 

został napisany. Do dnia sesji nie wniesiono poprawek. Zapytała, czy ewentualnie ktoś  

z radnych w danej chwili ma jakieś uwagi. Takowych nie zgłoszono, więc poddano protokół 

pod głosowanie. 

Przewodnicząca RM poprosiła również radnych o weryfikowanie w przesłanym im 

wcześniej projekcie Protokołu swoich wypowiedzi pod kątem właściwego odczytania intencji 

prelegenta przez osobę spisującą przekaz.  

Na sali 13 radnych  

Protokół przyjęto jednogłośnie 

Ad.4 Informacja Przewodniczącej Rady Miejskiej w Więcborku dotycząca działań 

podejmowanych w okresie między sesjami. 

W przedmiotowym okresie Przewodnicząca RM pełniła cotygodniowy – wtorkowy dyżur  

w biurze Rady Miejskiej.   

 

Ponadto: 

 

3.05.2016r. – udział Wiceprzewodniczącej RM w obchodach rocznicy 3 Maja. 
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14.05.2016r. – udział w Gminnych obchodach Dnia Strażaka w Sypniewie. 

19.05.2016r. – Udział Przewodniczącego Komisji Rolnictwa, Ochrony Środowiska, 

Infrastruktury Gminnej, Inwentaryzacji i Handlu Rady Miejskiej w Więcborku w posiedzeniu 

Rady Powiatowej Kujawsko-Pomorskiej Izby Rolniczej w Sępólnie Krajeńskim. 

20.05.2016r. – udział w spotkaniu pożegnalnym odchodzącej na emeryturę Dyrektor Miejsko-

Gminnej Biblioteki Publicznej. 

23.05.2016r. – udział w posiedzeniu Komisji Oświaty Kultury i Sportu Rady Miejskiej  

w Więcborku. 

24.05.2016r. – udział w uroczystych obchodach Powiatowego Dnia Matki. 

 

W przedmiotowym okresie Przewodnicząca RM współpracowała z Burmistrzem Więcborka 

oraz Dyrektor Biura Obsługi Oświaty Samorządowej w Więcborku nad rozwiązaniem 

problemu braku miejsc w przedszkolu dla dzieci trzyletnich. Kwestia ta jej zdaniem ma 

szanse na pozytywne rozwiązanie. 

 

 

Ad. 5 Informacja Burmistrza Więcborka o pracy w okresie między sesjami. 

27.04.2016r. – udział w spotkaniu z właścicielami ośrodków wczasowych z terenu gminy 

Więcbork, na którym omówione zostały kwestie bieżące oraz sprawy dotyczące przygotowań 

do sezonu turystycznego. W spotkaniu uczestniczyła również Dyrektor Miejsko-Gminnego 

Ośrodka Kultury w celu omówienia programu kulturalno-rozrywkowego zaplanowanego na 

sezon letni. 

28.04.2016r. – udział w posiedzeniu Rady Nadzorczej Zakładu Gospodarki Komunalnej  

w Więcborku. 

30.04.2016r. – udział w Walnym Zebraniu Rodzinnego Ogrodu Działkowego w Więcborku 

oraz w uroczystości 50-lecia pożycia małżeńskiego Państwa Wandy i Jana Lacke  

z Pęperzyna. 

3.05.2016r. – udział w obchodach 3 Maja oraz podsumowaniu Turnieju Piłki Nożnej  

w Lubczy o Puchar Burmistrza. 

5.05.2016r. – wyjazd do Sępólna Krajeńskiego w celu podpisania aktów notarialnych i udział 

w otwarciu ofert na realizację inwestycji dotyczącej budowy oświetlenia na Osiedlu 

Piastowskim. Kwota zabezpieczona w tegorocznym budżecie Gminy Więcbork na wykonanie 

tej inwestycji, to 50.000,00 zł, oferty złożyło trzech oferentów. Maksymalna zaproponowana 

kwota wyniosła 42.927,00 zł, a oferta która została wyłoniona opiewa na sumę 28.290,00 zł  

i złożona została przez Firmę p. Grabinskiego z Więcborka. 

10.05.2016r. – udział w posiedzeniu Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Więcborku, na 

której omawiano wykonanie budżetu roku 2015. 

12.05.2016r. – spotkanie z osobami odpowiedzialnymi za realizację projektów gminnych  

w ramach Powiatowej Strategii Rozwoju Obszaru Społeczno-Gospodarczego Powiatu 

Sępoleńskiego  oraz udział w spotkaniu z przedsiębiorcami i samorządowcami gmin Mrocza  

i Więcbork zorganizowanego przez Bank PBO BP /miejsce spotkania Pałac w Runowie 

Krajeńskim/. 

13.05.2016r. – udział w posiedzeniu Komitetu Sterującego Powiatu Sępoleńskiego 

dotyczącym Strategii Powiatu, jak również w posiedzeniu Konwentu powiat sępoleńskiego, 

które miało miejsce w Urzędzie Gminy w Sośnie. Na konwencie omawiano tematy obszarów 

funkcjonalnych województwa kujawsko-pomorskiego, działalność Poradni Psychologiczno-

Pedagogicznej w Sępólnie Krajeńskim. Była to tez okazja do spotkania z nowymi szefami 

ARiMR  w Sępólnie Krajeńskim oraz Zastępcą Agencji Rynku Rolnego w Bydgoszczy  

i Nadleśniczymi Lutówka i Runowa Krajeńskiego. 
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14.05.2016r. – udział w Gminnych Obchodach Dnia Strażaka w Sypniewie. Była to okazja do 

złożenia podziękowań  wszystkim druhom działającym na terenie gminy Więcbork  

i przedstawicielom Morskiej Straży Granicznej za przekazanie samochodów na rzecz OSP 

Jastrzębiec, OSP Sypniewo i Gminy Więcbork. 

16.05.2016r. – udział w uroczystości pożegnania odchodzącego w stan spoczynku 

Komendanta Powiatowego Policji w Sępólnie Krajeńskim i powołania na to stanowisko p.o. 

Komendanta Powiatowego młodszego inspektora p. Pawła Zawady.  

17.05.2016r. – udział w Walnym Zebraniu członków Stowarzyszenia „Szpital Wspólnym 

Dobrem” . 

18.05.2016r. – spotkanie organizacyjne dotyczące organizacji imprezy „Piknik Lidera”, która 

odbędzie się 4 czerwca w Runowie Krajeńskim. 

19.05.2016r. – udział w podsumowaniu Turnieju z zakresu udzielania pierwszej pomocy 

zorganizowanego przez OSP w Więcborku. 

20.05.2016r. – udział w spotkaniu pożegnalnym odchodzącej na emeryturę Dyrektor Miejsko-

Gminnej Biblioteki Publicznej w Więcborku p. Marii Kołaty. 

23.05.2016r. – podpisanie umowy na wykonanie kolejnego etapu oświetlenia na Osiedlu 

Piastowskim w Więcborku. Tero samego dnia Burmistrz uczestniczył w posiedzeniu Komisji 

Oświaty, Kultury i Sportu oraz Komisji Rolnictwa, ochrony Środowiska Infrastruktury 

Gminnej, Inwentaryzacji i Handlu Rady Miejskiej w Więcborku. 

24.05.2016r. – udział w obchodach Powiatowego Dnia Matki w Sośnie oraz w posiedzeniu 

Komisji Budżetu i Finansów. 

25.05.2016r. – wspólnie ze Skarbnik Gminy Więcbork Burmistrz udał się do Torunia w celu 

podpisania dwóch umów. Pierwsza umowa podpisana została w siedzibie Wojewódzkiego 

Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej  i dotyczyła dofinansowania wykonania 

Programu gospodarki niskoemisyjnej /koszt opracowania 36.900,00 zł dofinansowanie  

z WFOŚiGW wynosi 50% tej wartości/. Druga umowa podpisana została w Urzędzie 

Marszałkowskim i związana była z dofinansowaniem budowy drogi relacji Zabartowo-

Puszcza / koszt całkowity zadania to 384.489,28 zł, wartość dofinansowania wg podpisanej 

umowy 244.650,00 zł/. 

Burmistrz Więcborka w uzupełnieniu dodał, że na spotkaniu w Urzędzie Marszałkowski 

obecny był również Starosta Powiatu Sępoleńskiego wraz ze Skarbnikiem Powiatu, którzy 

również podpisali umowę na dofinansowanie wykonania kolejnego etapu drogi Borzyszkowo-

Lubcza leżącej na terenie gminy Więcbork. 

 

 

Ad. 6 Interpelacje i zapytania radnych. 

 

1. Radny Andrzej Wenda mówił o chodnikach gminnych, które usytuowane są na gruntach 

prywatnych, których właściciele zrzekli się ich na ten cel. Pytał, czy od tych działek 

pomimo zrzeczenia się właścicieli naliczane są przez Gminę podatki. 

2. Radna Marta Bączkowska pytała, kiedy rozpocznie się dalszy etap prac przy budowie 

chodnika w Jastrzębcu 

 Zgłosiła również konieczność wykoszenia poboczy w sołectwie Jastrzębiec. 

3. Radny Stanisław Posieczek interpelował w sprawie Alei Dębowej w Sypniewie  

w kierunku Wilczych Jarów. Wskazał na plagę robactwa żerującą na drzewostanie  

i konieczność pilnej interwencji, która uratowałaby chociażby część drzew. 

4. Radna Beata Lida chciała wiedzieć, czy Burmistrz przewiduje wykonanie dalszej części 

drogi z kostki polbrukowej we wsi Pęperzyn, która wykonana była z funduszy sołeckich / 

cz na ten rok Burmistrz jeszcze coś w tej materii przewiduje/, 
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 Radna pytała też na kiedy Burmistrz przewiduje wykonanie projektu technicznego na 

budowę drogi na odcinku od krzyża do szkoły w Pęperzynie. 

 Radna nawiązała też do wykonywanej naprawy mostu w Drzewianowie i ewentualnej 

możliwości zainicjowania przez samorząd więcborski zmiany oznakowania 

informującego o pracach drogowych poprzez umieszczenie go już w miejscowości 

Mrocza. Ograniczyłoby to przeciążenie i niszczenie dróg lokalnych, a w konsekwencji 

nakłady finansowe na remonty tych dróg. 

 

Ad.7 Sprawozdania finansowe jednostek gminnych oraz sprawozdanie z wykonania budżetu 

Gminy Więcbork za 2015 rok wraz z informacją o stanie mienia za rok 2015 przedstawili: 

Burmistrz Więcborka p. Waldemar Kuszewski oraz Skarbnik Gminy Więcbork p. Alina 

Kruk. 

 

Jako pierwszy głos zabrał Burmistrz Więcborka, który wskazał na główne parametry 

zrealizowanego Budżetu Gminy w roku 2015. Cyt.: 

 

„Pani Przewodnicząca! Wysoka Rado! Zaproszeni Goście! 

Szanowni Radni! 

Przed Wami sprawozdanie opisowe z wykonania Budżetu Gminy Więcbork za rok 2015. Jest 

to pierwszy budżet zrealizowany przeze mnie od stycznia do grudnia. Projekt budżetu został 

przygotowany jeszcze przez mojego poprzednika uchwalony decyzją Wysokiej Rady dnia 29 

grudnia 2014 roku. 

Najważniejsze liczby dotyczące budżetu za 2015 rok: 

- zaplanowane na dzień 01.01.2015 roku: 

 dochody 38 778 575,00 zł 

 wydatki 40 360 575,00 zł 

 deficyt l 582 000,00 zł 

- wykonanie na dzień 31.12.2015 roku: 

 - dochody 42 719 594,62 zł 

 wydatki 43 250 981,23 zł 

 deficyt 531 386,61 zł. 

Deficyt został zmniejszony o 1050 613,39 zł 

Na dzień 31.12.2015 roku budżet zamknął się nadwyżką budżetową w wysokości 1470 

483,17 zł. 

Zadłużenie zostało zmniejszone z 18 379 590,23 zł na koniec 2014 roku do 18 108 058,31 zł 

na koniec 2015 roku (czyli o kwotę 271 531,92zł). 

Wydatki zostały zrealizowane i wykonane pod względem merytorycznym. 

Wysoka Rado pamiętamy doskonale, że w przygotowanym projekcie budżetu przez mojego 

poprzednika nie zostały zaplanowane do wykonania i sfinansowania tak ważne i konieczne do 

wykonania zadania jak: 

 przebudowa i rozbudowa budynku świetlicy przy Zespole Szkół w Sypniewie - kwota 
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149 152,57 zł w 2015 roku i 315 000,00 zł w 2016 roku 

 przebudowa ciągu pieszo - rowerowego wraz z kanalizacją deszczową  

i sanitarną na os. BoWiD - kwota 400 000,00 zł 

 rozbudowa i przebudowa cmentarza komunalnego w Więcborku – kwota 149 803,92 zł. 

W trakcie roku budżetowego przyszło nam się zmierzyć również z: 

 problemem niesprawnej, bardzo awaryjnej równiarki gminnej – wspólnie podjęliśmy 

decyzję dot. zakupu nowej równiarki marki MISTA - w leasingu operacyjnym (wartość 

równiarki 699 870,00 zł), kwota spłacona w 2015 to 2 raty 30 183,16 zł oraz 30% wartości 

209 961,00 zł 

 problem niesprawnego pieca w największej szkole na terenie naszej gminy  

w Szkole Podstawowej w Więcborku. Piec, który już od dłuższego czasu był wielokrotnie 

„reanimowany" przez pracowników szkoły. Wykonano inwestycję polegającą na wymianie 

kotła c.o. wraz z modernizacją kotłowni – kwota 199 575,95 zł. 

Po dokładnym przeanalizowaniu taboru jakim dysponuje Gmina Więcbork wspólnie 

podjęliśmy decyzję o zmodernizowaniu i doposażeniu brygady działającej przy Urzędzie 

poprzez zakup: 

 ciągnika rolniczego 4×4 wyposażonego w przedni TUZ oraz trzysekcyjny ładowacz 

czołowy z łyżką załadowczą i widłami do załadunku palet- kwota 79 500,00 zł 

 samochodu dostawczego do 3,5tony z podwójną kabiną - kwota 24 500,00 zł 

 zakup rębaka do drewna, zagęszczarki do gruntu, przecinarki do betonu - łączna kwota 13 

900,00 zł. 

Ekipa remontowa została wyposażona w sprzęt dobrej jakości, dzięki czemu wykonywane 

prace przebiegają sprawnie i bez przerw spowodowanych awariami. 

Ponadto zrealizowaliśmy wiele inwestycji dotyczących chodników: 

 Witunia (w ciągu drogi wojewódzkiej 355 151,55 zł jak również we wsi  

ul. Witosa), Jastrzębiec (w ciągu drogi powiatowej 25 000,00 zł), Sypniewo  

(w ciągu drogi wojewódzkiej 14 995,52 zł), przebudowa ul. Krajeńskiej (decyzja nadzoru 

budowlanego nie realizowana od 2009 roku, wartość 78 895,99 zł), 

oraz szereg inwestycji dotyczących dróg: 

 Lubcza - Borzyszkowo (droga powiatowa), w Więcborku w obrębie osiedla 

Piastowskiego, Zabartowo, Runowo Krajeńskie, Osiedle Łopiennik, Więcbork  

ul. Lipowa, Zakrzewek- Nowy Dwór (nawierzchnia bitumiczna 850mb otrzymane 

dofinansowanie w wysokości 187 606,59 zł) budowa parkingu oraz przebudowa chodnika 

przy budynku wielorodzinnym przy ul. Powstańców Wielkopolskich. 

W roku 2015 wybudowaliśmy oświetlenie uliczne na Osiedlu Piastowskim  

w Więcborku - kwota 81728,41 zł – to 19 punktów świetlnych. 

Inwestycje były realizowane racjonalnie i oszczędnie. Realizacja inwestycji była zawsze (tak 

jak deklarowałem w 2014 roku) poprzedzona postępowaniem przetargowym lub zapytaniem 

o cenę. Spowodowało to również, że na usługi oraz materiały budowlane w 2015 roku 

otrzymaliśmy niższe ceny niż w poprzednim roku. Dało to wymierne korzyści, za te same 

środki budżetowe mogliśmy wykonać więcej. 

Wysoka Rado chciałbym również podkreślić oszczędności, które wypracowaliśmy  

w rozdziale 75023 - Urząd Gminy: 

 wydatki na płace ograniczone zostały o ponad 135 000 zł (135 451,37 zł), 
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 wydatki na podróże służbowe i ryczałty za pojazdy zmniejszono z 45 967,27 zł w 2014 

roku do 34 043,13zł w 2015 roku (tj. o 26%, 11 924,14 zł), 

 wydatki na zakup materiałów i wyposażenia zmniejszono ze 138 614,85 zł  

w 2014 roku do 106 464,35 zł w 2015 roku (tj. o 23%, 32 150,50 zł) 

 wydatki na usługi z 175 998,31 zł w 2014 roku do 153 730,99 zł w 2015 roku  

(tj. o 13%, 22 267,32 zł). 

Daje to łącznie kwotę ponad 200 000,00 zł, które z wydatków bieżących przeznaczyliśmy na 

inwestycje. 

Sytuację jaką zastaliśmy na początku 2015 roku a do czego udało nam się dojść na koniec 

2015 roku niech zobrazuje nam następujący przykład: 

 na początku roku 2015 musieliśmy wygospodarować środki za materiały, wykonane 

prace i usługi w 2014 roku na kwotę 36 390,26 zł, 

 na koniec roku 2015 wykupiliśmy materiały i usług do wykorzystania  

w następnym roku, czyli roku 2016 za 129 264,00 zł, 

 pod koniec roku dzięki uzyskaniu dodatkowych środków z budżetu państwa placówki 

oświatowe zrealizowały zakupy remontowe, inwestycyjne, które miały zaplanowane na rok 

2016 w kwocie 80 000,00 zł. 

23 marca 2015 roku zarządzeniem wprowadziłem Program odpracowywania zadłużenia  

z tytułu czynszów oraz innych opłat za używanie lokalu komunalnego Gminy Więcbork.  

W maju pierwsi dłużnicy zgłosili się do programu. W sumie w 2015 roku skorzystało  

z programu 6 osób z łącznym zadłużeniem 32 681,89 zł (z czego do końca roku 2015 

odpracowano kwotę 13 296,99 zł). 

Gmina w roku 2015 nie zaciągała kredytów i pożyczek do finansowania swojej działalności, 

nie korzystała także z kredytu na sfinansowanie przejściowego deficytu budżetowego.  

W 2015 roku spłaciliśmy dodatkowo raty kredytu w wysokości 163 870,00 zł. 

Bardzo oszczędna i zdyscyplinowana polityka finansowa, jak również utrzymujące się niskie 

stopy procentowe pozwoliły również na ograniczenie wydatków na obsługę długu 

publicznego do kwoty 531742,18 zł (przy planowanych 611 380,00 zł). 

Pani Przewodnicząca! 

Wysoka Rado! 

Chciałbym w tym miejscu podziękować Skarbnikowi Gminy Pani Alinie Kruk, mojemu 

zastępcy Panu Jackowi Masztakowskiemu, kierownikom referatów oraz wszystkim 

pracownikom Urzędu Miejskiego za zaangażowanie w realizację budżetu w roku 2015. 

Na koniec chciałbym podziękować Wysokiej Radzie za spokojną i owocną współpracę. 

Dziękuję za to, że nie było wśród nas podziałów ze względów ideologicznych czy 

politycznych, a połączyły nas cele gospodarcze i społeczne realizowane dla dobra naszych 

mieszkańców.” 
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g) Następnie Skarbnik Gminy Więcbork odczytała Opinię Regionalnej Izby 

Obrachunkowej o sprawozdaniu z wykonania budżetu odnosząca się do najistotniejszych 

wskaźników sprawozdania z wykonania budżetu - Uchwała Nr 16/S/2016 Składu 

Orzekającego Nr 1 Regionalnej Izby Obrachunkowej w Bydgoszczy z dnia 21 kwietnia 

2016r. w sprawie wyrażenia opinii o przedłożonym przez Burmistrza Więcborka 

sprawozdaniu z wykonania budżetu Gminy Więcbork za 2015 rok wraz z załączoną 

informacją o stanie mienia Gminy stanowi Załącznik Nr 1 do niniejszego Protokołu  /do 

wglądu w biurze RM oraz stronie BIP Gminy Więcbork/ 

 

Zarówno sprawozdanie z wykonania budżetu Gminy Więcbork jak i sprawozdania 

jednostek gminnych były przedmiotem wnikliwej analizy na posiedzeniach Komisji: 

Rewizyjnej oraz Budżetu i Finansów Rady Miejskiej w Więcborku  

 

Skarbnik Gminy na podstawie sprawozdania zbiorczego omówiła również główne dane ze 

sprawozdań finansowych /bilans, rachunek zysków i strat, zestawienie zmian w funduszu/ 

jednostek gminnych /placówek oświatowych, Biura Obsługi Oświaty Samorządowej, 

Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej oraz Urzędu Miejskiego/. Sprawozdania 

te zostały złożone w ustawowym terminie tj. do końca marca br.  

 

Aktywa trwałe – w porównaniu do roku 2014 pozostają one na względnie stałym poziomie. 

Pomimo zrealizowania wielu inwestycji księgowo nie nastąpił wzrost majątku z uwagi na 

odpisy amortyzacyjne. Długoterminowe aktywa finansowe, to udziały Gminy w spółce 

komunalnej tj. Zakładzie Gospodarki Komunalnej w Więcborku. W porównaniu do roku 2014 

pozycja ta zwiększyła się o 400.000,00 zł. Środki finansowe na rachunkach bankowych 

wyższe niż w roku poprzednim podobnie, jak należności krótkoterminowe, głownie za sprawą 

prawomocnego wyroku sądu dotyczącego pracownika Biura Obsługi Oświaty Samorządowej 

w Więcborku. Sumarycznie całość wpłynęła na zwiększenie naszej sumy bilansowej o ponad 

2.000.000,00 zł. 

 

Pasywa – kwota funduszu rośnie, co należy uznać za pozytywna sytuację. Wynik finansowy  

również jest wyższy niż w roku 2014. Na zobowiązania długoterminowe składają się 

zaciągnięte kredyty i pożyczki oraz wyemitowane obligacje. Kwota z tego tytułu różni się od 

tej podanej w opinii RIO 18.108.058,31 zł, ponieważ dane podawane przez RIO dotyczą 

zobowiązań Gminy sklasyfikowanych wobec tytułów dłużnych. W sprawozdaniu  

z wykonania budżetu podane jest również zobowiązanie Gminy wynikające z tytułu leasingu, 

stąd różnica o kwotę 520.319,84 zł. Pozostałe zobowiązania występujące po stronie pasywów 

są to zobowiązania bieżące tj. z tytułu wynagrodzeń, ubezpieczeń, wobec budżetów i dotyczą 

wynagrodzenia należnego za grudzień bądź dodatkowego wynagrodzenia rocznego. 

 

Rachunek wyników- łącznie odnotowano wzrost kwoty zysku netto. Na koniec roku 2014 

wynosiła ponad 5.700.000,00 zł. Aktualnie jest to kwota w granicach 7.000.000,00 zł. 

 

Zestawienie zmian w funduszu – kwota funduszu wzrasta z roku na rok. W materiałach 

przedłożonych radnym wyraźnie uwidocznione jest, jakie pozycje spowodowały wzrost 

funduszy, a które ewentualnie skutkują jego zmniejszeniem  

 

h) Opinia Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Więcborku dotycząca wniosku  

w sprawie absolutorium - Opinia przedstawiona została Radzie Miejskiej przez Zastępcę 

Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Więcborku i stanowi 
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Załącznik Nr 2 do niniejszego Protokołu /do wglądu w biurze RM oraz stronie BIP 

Gminy Więcbork/ 
 

i) Opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie wniosku Komisji Rewizyjnej -

Uchwała Nr 10/Kr/2016 Składu Orzekającego Nr 1 Regionalnej Izby Obrachunkowej  

w Bydgoszczy z dnia 17 maja 2016r. w sprawie opinii o wniosku Komisji Rewizyjnej 

Rady Miejskiej w Więcborku w sprawie absolutorium dla Burmistrza Więcborka z tytułu 

wykonania budżetu Gminy za 2015 rok. odczytana została również przez Zastępcę 

Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej RM w Więcborku i stanowi Załącznik Nr 3 

do niniejszego Protokołu /do wglądu w biurze RM oraz stronie BIP Gminy 

Więcbork/ 

 

j) Przewodnicząca RM otworzyła dyskusję nad sprawozdaniem z wykonania budżetu 

Gminy Więcbork za 2014r. i sprawozdaniami z wykonania planów finansowych jednostek 

samorządowych. 

 

Punkt nie wywołał dyskusji radnych  

 

Opinia Komisji Budżetu i Finansów – pozytywna 

 

k) Przewodnicząca RM zarządziła głosowanie w sprawie zatwierdzenia sprawozdania 

finansowego za 2015 rok. 

 

Na sali 12 radnych  

 

Uchwałę podjęto jednogłośnie 

 

Skład Rady uzupełnił radny Władysław Rembelski /obecnych 13 radnych/ 

 

l) Zastępca Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej p. Kazimierz Wilczyński przedstawił 

wniosek Komisji Rewizyjnej w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi Więcborka 

– wniosek stanowi Załącznik Nr 4 do niniejszego Protokołu /do wglądu w biurze RM 

oraz na stronie BIP Gminy Więcbork/. 

 

Przewodnicząca RM zarządziła głosowanie w sprawie udzielenia absolutorium 

Burmistrzowi Więcborka z tytułu wykonania budżetu Gminy Więcbork za 2015r. 

 

Na sali 13 radnych 

 

 

Uchwałę podjęto jednogłośnie 

 

 

Przewodnicząca RM  po głosowaniu w imieniu własnym podziękowała Burmistrzowi 

Więcborka oraz wszystkim, którzy budżet realizowali i uchwalali, życząc jednocześnie 

dalszej równie owocnej współpracy. 
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Burmistrz Więcborka podziękował Radzie Miejskiej za udzielenie absolutorium, jak 

również za efektywną i merytoryczną współpracę w realizacji budżetu Gminy Więcbork  

w 2015 roku. Raz jeszcze podziękował za Skarbnik Gminy Więcbork, Zastępcy Burmistrza 

Więcborka, kierownikom referatów Urzędu Miejskiego i wszystkim pracownikom, który 

czynnie uczestniczyli w wykonaniu założeń planu finansowego Gminy Więcbork  

w roku 2015. 

 

Przewodnicząca RM zamknęła dyskusję i ogłosiła pięciominutową przerwę w obradach. 

 

Po przerwie obrady wznowiono. 

 

Ad.8 Sprawozdanie z wykonania rocznego programu współpracy Gminy Więcbork  

z organizacjami pożytku publicznego oraz podmiotami prowadzącymi działalność pożytku 

publicznego za 2015 rok oraz założenia na rok 2016 przedstawiła Inspektor UM p. Ewa 

Kiestrzyn – Kobus. 

 

Sprawozdanie stanowi Załącznik Nr 5 do niniejszego Protokołu /do wglądu w biurze 

UM oraz stronie BIP Gminy Więcbork/ 

 

Przewodnicząca RM otworzyła dyskusje pytając, czy Klub Sportowy „GROM” Więcbork  

w ramach konkursu będzie również prowadził zajęcia z lekkiej atletyki. 

 

Tak, jest wskazane że prowadzą takie działania – odpowiedziała p. Kobus. 

 

Przewodnicząca RM zamknęła dyskusję. 

 

Ad.9 Projekty uchwały dotyczące gospodarowania mieniem Gminy przedstawił Kierownik 

Referatu UM p. Michał Bąk. 

 

a) w sprawie sprzedaży w drodze bezprzetargowej części nieruchomości położonej  

w Więcborku przy ul. Plac Jana Pawła II 11. 

 

Nieruchomość dotyczy lokalu sąsiedniego będącego własnością osoby prywatnej p. Ewy 

Majcher. Powierzchnia lokalu będącego przedmiotem projektu uchwały, a dotychczas 

dzierżawionego przez wnioskodawcę wynosi 24,05m². Po połączeniu lokali wyniesie 

79,28m². Nieruchomość została wyceniona na wartość /po odjęciu nakładów/ netto 46.221,04 

zł. Po ustaleniach dokonanych z Burmistrzem należność za lokal będzie uiszczana w trzech 

ratach – dwie raty w roku 2016 i jedna w roku 2017.  

 

Opinia Komisji Rolnictwa /…/ - pozytywna. 

 

Przewodnicząca RM otworzyła dyskusję pytając, czy wniosek zawierał prośbę o rozłożenie 

płatności na trzy raty. 

 

Tak – odpowiedział p. Bąk.  

 

Radny Kazimierz Wilczyński Przewodniczący Komisji Rolnictwa opiniującej projekt 

dodał, że Komisja przychyliła się również do kwestii rozłożenia płatności na raty. 

 

Przewodnicząca RM zamknęła dyskusję. 
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Na sali 13 radnych 

 

Za przyjęciem uchwały głosowało - 12 radnych 

Wstrzymała się od głosu  - 1 radna 

 

 

b)  w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości położonej  

w Sypniewie. 

 

Działka stanowi odcinek drogi o powierzchni 1294m². Z wnioskiem o nabycie wystąpił  

p. Szymański właściciel nieruchomości – gospodarstwa bezpośrednio graniczącego  

z przedmiotową  drogą. Nieruchomość ta użytkowana jest głównie przez wnioskodawcę, 

natomiast fakt, że działka ta nie jest jego własnością ogranicza mu możliwość rozwoju 

własnego gospodarstwa. Przygotowanie tego projektu uchwały poprzedzone było wizją 

lokalną drogi przez Komisję Rolnictwa /.../ oraz uzyskaniem stosownej opinii Rady Sołeckiej. 

 

Opinia Komisji Rolnictwa /…/ - pozytywna. 

  

Uwag nie wniesiono. 

 

Za przyjęciem uchwały głosowało - 12 radnych 

Wstrzymała się od głosu  - 1 radna 

 

 

Ad.10 Projekty uchwał finansowych omówiła Skarbnik Gminy Więcbork p. Alina Kruk 

 

a) W sprawie zmian budżetu Gminy Więcbork na rok 2016. 

 

Zmiany dotyczyły: 

 

1. Zwiększenia planu dochodów majątkowych w rozdz. 60016 § 6630 o kwotę 66.500,00 zł. 

dokonano z uwagi na otrzymanie dotacji celowej z samorządu Województwa Kujawsko-

Pomorskiego na realizację zadania pn. „Modernizacja drogi dojazdowej do gruntów 

rolnych w technologii nawierzchni bitumicznej na dł. 700 m w obr. geod. Zakrzewek, 

Witunia, Nowy Dwór”. 

2. Zwiększenia planu dochodów w rozdz. 75601 § 0910 o kwotę 12,00 zł. dokonano z uwagi 

na wpływ dochodów z tytułu odsetek od zaległości podatkowych.  

3. Zwiększenia planu dochodów w rozdz. 75814 § 0960 o kwotę 1.000,00 zł. dokonano  

z tytułu wpływu darowizny z BS Więcbork na organizację tegorocznych Dni Więcborka. 

4. Zwiększenia planu dochodów w rozdz. 80101 § 0970 o kwotę 500,00 zł. dokonano  

z uwagi na wpływ dochodów z tytułu dochodów różnych (wynagrodzenie płatnika 

podatku). 

5. Zmian w planie dochodów i wydatków budżetowych dokonano na podstawie pisma 

Wojewody Kujawsko – Pomorskiego nr WFB.I.3120.3.23.2016/26 z dnia 27 kwietnia 

2016 r. zwiększającego plan dotacji w rozdz. 80103 o kwotę 113.710,00 oraz w rozdz. 

80104 o kwotę 361.680,00 zł. z przeznaczeniem na udzielenie gminom dotacji celowej  

z budżetu państwa na realizację zadań własnych w zakresie wychowania przedszkolnego  

w 2016 r. 
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6. Zwiększenia planu dochodów majątkowych w rozdz. 80104 § 0870 o kwotę 200,00 zł. 

dokonano z uwagi na wpływ dochodów z tytułu sprzedaży lodówki z Przedszkola 

Gminnego w Więcborku. 

7. Zwiększenia planu dochodów w rozdz. 80114 § 0970 o kwotę 1.000,00 zł. dokonano  

z uwagi na wpływ dochodów z tytułu kwot ściągniętych egzekucyjnie od byłego 

pracownika. 

8. Zwiększenia planu dochodów w rozdz. 85154 § 0970 o kwotę 220,00 zł. dokonano  

z uwagi na wpływ dochodów z tytułu zwrotu kosztów sądowych z lat ubiegłych 

dotyczących leczenia odwykowego. 

9. Zwiększenia planu dochodów w rozdz. 85202 § 0970 o kwotę 500,00 zł. dokonano  

z uwagi na wpływ dochodów z tytułu odpłatności za pobyt w domu pomocy społecznej  

w Kamieniu Kraj. 

10. Zwiększenia planu dochodów w rozdz. 85212 § 2360 o kwotę 700,00 zł. dokonano  

z uwagi na wpływ dochodów związanych z realizacją zadań z zakresu administracji 

rządowej oraz innych zadań zleconych ustawami. 

11. Zwiększenia planu dochodów w rozdz. 90002 § 0910 o kwotę 300,00 zł. dokonano  

z uwagi na wpływ odsetek od zaległości z tytułu opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi. 

12. Zwiększenia planu dochodów w rozdz. 92695 § 0970 o kwotę 1.000,00 zł. dokonano  

z uwagi na wpływ zasądzonej kwoty odszkodowania za dewastację budynku na plaży 

miejskiej w Więcborku. 

13. Zwiększenie planu wydatków budżetowych w rozdz. 01010 § 6010 o kwotę 150.000,00 zł. 

dokonano w celu zwiększenia udziałów Gminy Więcbork w ZGK Sp. z o.o. w Więcborku 

z przeznaczeniem na sfinansowanie zadania pn.: 

 „Budowa sieci wodociągowej w miejscowości Śmiłowo”, 

 „Budowa sieci wodociągowej w miejscowości Witunia”, 

 „Budowa sieci wodociągowej na Os. Piastowskim w Więcborku”, 

 „Budowa przyłącza wodociągowego w Suchorączku”. 

14. Zwiększenia w planie wydatków budżetowych w rozdz. 60016 § 4270 o kwotę 53.000,00 

zł. dokonano w celu sfinansowania remontu warstwy bitumicznej drogi gminnej  

w Borzyszkowie oraz ul. Kwiatowej w Sypniewie. 

15. Zwiększenia w planie wydatków inwestycyjnych w rozdz. 60016 § 6050 o kwotę 

236.000,00 zł. dokonano w celu wykonania nowego zadania inwestycyjnego pn.: 

„Modernizacja drogi dojazdowej do gruntów rolnych w technologii nawierzchni 

bitumicznej na dł. 700 m w obr. geod. Zakrzewek, Witunia, Nowy Dwór”. 

16. Zwiększenia w planie wydatków inwestycyjnych w rozdz. 60016 § 6050 o kwotę 

23.000,00 zł. dokonano w celu prawidłowego wykonania zadania inwestycyjnego pn.: 

„Budowa drogi wraz z odwodnieniem we wsi Runowo Kr.”. 

17. Zmian w planie wydatków budżetowych w rozdz. 70005 § 4590 i § 4610 na łączną kwotę      

38.700,00 zł. dokonano w związku z Postanowieniem z dnia 12 kwietnia 2016 r. Sądu 

Rejonowego w Tucholi I Wydział Cywilny. 

18. Zmian w planie wydatków budżetowych w rozdz. 75075 § 4300 o kwotę 1.000,00 zł. 

dokonano w związku z otrzymaną darowizną z BS Więcbork na organizację tegorocznych 

Dni Więcborka. 

19. Zmian w planie wydatków budżetowych w rozdz. 75095 § 4300 o kwotę 1.200,00 zł. 

dokonano w celu zapewnienia środków finansowych na wyjazd młodzieży gimnazjalnej do 

Gdańska w związku z rozstrzygnięciem i wyróżnieniem w konkursie pn.: „Kurs na Horn”. 

20. Zmniejszenia planu wydatków w rozdz. 75702 § 8110 o kwotę 102.118,00 zł. dokonano  

w związku ze zmniejszonymi wydatkami związanymi z obsługą długu publicznego. 
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21. Zmniejszenia planu wydatków w rozdz. 75818 § 4810 o kwotę 107.850,00 zł. dokonano w 

celu sfinansowania zadań ujętych w niniejszym uzasadnieniu. 

22. Zmiany w planie wydatków budżetowych w dziale 801 i 854 podyktowane zostały 

bieżącym funkcjonowaniem oświaty Gminy Więcbork.  

23. Zmniejszenia planu wydatków w rozdz. 85215 § 3110 o kwotę 180.000,00 zł. dokonano w 

związku ze zmniejszonymi wydatkami związanymi z wypłatą dodatków mieszkaniowych. 

24. Zwiększenia planu wydatków w rozdz. 92109 § 4210 o kwotę 9.000,00 zł. dokonano w 

związku koniecznością zapewnienia środków finansowych na zakup materiałów do 

remontu centralnego ogrzewania w świetlicy wiejskiej w Dorotowie oraz podłogi w 

świetlicy wiejskiej w Puszczy. 

25. Zmian w planie wydatków budżetowych w rozdz. 92195 § 4210 i § 4300 o kwotę 100,00 

zł. dokonano dla prawidłowej realizacji przedsięwzięć wykonywanych przez Sołectwo 

Czarmuń w ramach funduszu sołeckiego. 
 

Opinia Komisji Budżetu i Finansów – pozytywna 

 

Na sali 12 radnych /chwilowo nieobecny radny Posieczek/ 

 

Za przyjęciem uchwały głosowało - 11 radnych 

Wstrzymała się od głosu  - 1 radna 

 

b) w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Więcbork. 

 

 

Zmian WPF w 2016 r. dokonano z uwagi na dotychczasowe zmiany w planie dochodów  

i wydatków budżetu Gminy. Ponadto, w załączniku przychody budżetu ujęte zostały wolne 

środki, o których mowa w art. 217 ust. 2 pkt 6 ustawy o finansach publicznych (wyliczone  

w oparciu o dane za 2015 r.) oraz ujęta została częściowo nadwyżka budżetowa z 2015 r.  

w wysokości 594.582,52 zł. Obie pozycje będą stanowiły źródło finansowania planowanego 

na 2016 rok deficytu w wysokości 474.000,00 zł oraz rozchodów w kwocie 651.969,52 zł. 

Pozostała kwota nadwyżki 2015 roku stanowić będzie źródło finansowania rozchodów  

w następnych latach tj. w 2017 r. kwoty 661.657,52 zł i w 2018 r. kwoty 214.243,13 zł. Zatem 

łączna kwota nadwyżki z 2015 r. w wysokości 1.470.483,17 zł przeznaczona będzie na spłatę 

zadłużenia w latach 2016-2018. Okoliczności przedstawione powyżej umożliwiają rezygnację 

z dotychczas planowanego zaciągnięcia kredytu na sfinansowanie działalności Gminy w 2016 

r. Dostosowane zostały również dane budżetu w zakresie kwoty długu, rozchodów, wyniku 

budżetu w okresie obowiązywania WPF do nowej perspektywy. 

Opinia Komisji Budżetu i Finansów – pozytywna 

 

Projekt nie wywołał dyskusji radnych. 

 

Na sali 13 radnych /na salę obrad powrócił radny Posieczek/ 

 

Uchwałę podjęto jednogłośnie 

 

 

c) w sprawie wyrażenia zgody na podwyższenie kapitału zakładowego Zakładu Gospodarki 

Komunalnej spółki z ograniczoną odpowiedzialnością z siedzibą w Więcborku. 
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Projekt jest wypadkową zmiany wskazanej powyżej w zmianach w budżecie Gminy 

Więcbork. Jest propozycja objęcia przez Gminę stu pięćdziesięciu nowych udziałów  

o wartości nominalnej 1.000,00 zł każdy. Łącznie udziały Gminy zwiększyłyby się w ZGK  

o 150.000,00 zł  i te środki miałyby zostać przeznaczone na wykonanie sieci wodociągowej  

w miejscowości Śmiłowo ok. 1940m, miejscowości Witunia – ok. 455m, w Suchorączku 

600m i na Osiedlu Piastowskim w Więcborku 582m. 

 

Opinia Komisji Budżetu i Finansów – pozytywna 

 

Przewodnicząca RM otworzyła dyskusję pytając, o całkowity koszt ww. inwestycji. 

 

Skarbnik Gminy wyjaśniła, że podana powyżej kwota dotyczy wartości netto inwestycji. 

Gdyby inwestycja miała być realizowana bezpośrednio przez Gminę należałoby jeszcze 

doliczyć podatek VAT. Natomiast Zakład Gospodarki Komunalnej w związku z tym, że 

będzie to wykorzystywał  do czynności opodatkowanych ma możliwość, po zrealizowaniu 

wydatku ten VAT odliczyć. Zatem najbardziej opłacalne było wykonanie tego zadania 

poprzez zwiększenie udziałów w ZGK. Podane wartości zadań są kosztorysowe. 

 

Przewodnicząca RM zakończyła dyskusję i przystąpiono do głosowania. 

 

Na sali 13 radnych. 

 

Za przyjęciem uchwały głosowało - 12 radnych 

Wstrzymał się od głosu  - 1 radny 

 

Ad.11 Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych udzielił Burmistrz Więcborka  

p. Waldemar Kuszewski. 

 

/Odp. na interp. radnego A. Wendy/ 

 W przypadku działek, o których mówił radny najprawdopodobniej są naliczane podatki, 

aczkolwiek należy to zweryfikować i znaleźć najbardziej racjonalne rozwiązanie. Temat 

jest znany, był poruszany na posiedzeniu Komisji RM w kontekście wykupu gruntu po 

chodnikiem w miejscowości Sypniewo. Koszty administracyjne wykupu byłyby znaczące 

z uwagi na dużą ilość działek. Uznano, że te środki lepiej przeznaczyć na budowę nowych 

chodników, a kwestie podatkowe są do rozwiązania i zainteresowanym na pewno zostaną 

przedłożone propozycje w tym zakresie.  

 

/Odp. na interp. radnej M. Bączkowskiej/ 

 Podobnie, jak w ubiegłym roku inwestycja w Jastrzębcu będzie realizowana w ramach 

porozumienia z Powiatem. Gmina Więcbork przeznacza na ten cel 25.000,00 zł, Powiat 

Sępoleński również 25.000,00 zł. Za kwotę 20.000,00 zł Gmina zakupiła jeszcze w roku 

2015 materiały i wg informacji jaką posiada Burmistrz prace powinny rozpocząć się  

w miesiącu czerwcu. W tym roku prace budowlane będzie wykonywał Zarząd Drogowy 

Powiatu Sępoleńskiego. 

 Wykaszanie poboczy dróg jest w toku, zatem w przeciągu tygodnia, dwóch tygodni 

sprawa ta zostanie załatwiona. 

 

/Odp. na interp. radnego S. Posieczka/ 
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 Objecie stosownymi zabiegami chemicznymi drzew na Alei Dębowej wycenione zostało 

na kwotę 30.000,00 zł - 50.000,00 zł. W tym roku przy dwudziestu czterech dębach 

zostało wycięte posusze / przy blokach w Sypniewie/ na kwotę 8.400,00 zł. szesnaście 

dębów wzdłuż Alei zakwalifikowanych zostało do wycinki, są to już drzewa suche. 

Ponieważ chodzi tu o pomniki przyrody konieczne będzie wywołanie uchwał. Jeżeli 

chodzi o same opryski, to należy ustalić jaki maiłby to być oprysk, aby nie narazić 

roślinności sąsiadującej. Niemniej podjęte zostaną rozmowy z Dyrektorem Krajeńskiego 

Parku Krajobrazowego, aby ten dokonał oceny, czy jest realna szansa na uratowanie tego 

drzewostanu. 

 

/Odp. na interp. radnej B. Lidy/ 

 W tegorocznym budżecie jest kwota 9.000,00 zł ale są to środki wykorzystane w roku 

ubiegłym przy budowie ciągu pieszo – jezdnego. W tego rocznym budżecie nie ma 

takiego zadania ale w zależności od decyzji podjętej przez Radę Sołecką, Gmina będzie 

realizowała dalsze etapy ww. zadania w roku 2017. Jeżeli będzie decyzja Rady Sołeckiej 

o przeznaczeniu części środków na kontynuację inwestycji ze środków funduszu 

sołeckiego, Gmina na pewno będzie współfinansować zadanie. 

 Inwestycja dotycząca wykonania odcinka drogi od krzyża do Szkoły  

w Pęperzynie w WPF Gminy Więcbork przewidziana jest na rok 2018, zatem zlecenie 

dokumentacji technicznej na to zadanie nastąpi najprawdopodobniej w roku przyszłym  

tj. 2017. 

 Poruszona przez radną kwestia objazdu na drodze do Bydgoszczy przekazana zostanie do 

Zarządu Dróg Wojewódzkich. 

 

 

Ad.12 Wolne wnioski i informacje. 

 

Przewodnicząca RM zachęciła radnych do uczestnictwa w imprezach kulturalno-

rekreacyjnych zaplanowanych przez Gminę i podległe Burmistrzowi jednostki. Kalendarium 

jest bardzo obszerne. Przewodnicząca RM podała również termin kolejnej sesji, który 

przypadnie na dzień 29 czerwca 2016r.  

 

Radny Jan Antczak zwrócił się do Przewodniczącej RM o rozważenie wymiany sprzętu 

nagłaśniającego tj. mikrofonów z uwagi na ich awaryjność i zakłócanie płynności  

w przebiegu obrad sesji. 

 

Przewodnicząca RM przyjęła sugestię radnego. 

 

Burmistrz Więcborka pogratulował radnemu Ryszardowi Kałaczyńskiemu nagrody  

w konkursie organizowanym przez czasopismo National Geographic w kategorii „Wyczyn 

Roku” i tego, że jego osiągniecie zostało dostrzeżone.  

 

Radny Ryszard Kłaczyński  podziękował za słowa uznania. Powiedział, że starał się dobrze 

i godnie zaprezentować gminę Więcbork i Witunię na uroczystości rozdania nagród. 

Przybliżył Jury skąd pochodzi i tylko p. Elzbieta Dzikowska widziała, gdzie leży ziemia 

krajeńska. Dodał również, że kontakt z Redaktor Naczelną czasopisma pozostał i ma nadzieję, 

że uda się zaprosić ją na świętowanie rocznicy „366 Maratonów”. Uroczystość była bardzo 

przyjemna, a oprócz nagrody Travlera w kategorii wspomnianej przez Burmistrza, przyznano 

mu nagrodę specjalną; grant w wysokości 10 tys. zł, ufundowany przez firmę Orange. 
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Na tym obrady zakończono. 

Przewodnicząca RM słowami „zamykam obrady dziewiętnastej sesji Rady Miejskiej  

w Więcborku”, zamknęła obrady. 

 

Prot. I. Mrozek 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej 

w Więcborku 

 

/-/ mgr Grażyna Witczak 

 


